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COMITETUL DE MONITORIZARE A PROGRAMULUI REGIONAL SUD-VEST OLTENIA 

 

DECIZIA nr. 9/27.07.2023  

 

privind aprobarea minutei reuniunii CM PR SV Oltenia nr. 3/05.05.2023   

 

 

 

Avand in vedere:  

 

- Regulamentul (UE) nr. 1060/2021;  

- Decizia Directorului general al ADR SV Oltenia nr. 150/20.12.2022 privind constituirea CM PR SVO; 

- Regulamentul de Organizare si Functionare a CM PR SV Oltenia cu modificarile aprobate prin  Decizia 

nr 8/05.05.2023 a CM PR SV Oltenia; 

-  Minuta CM PR SV Oltenia din data de 05.05.2023, 

 

Comitetul de Monitorizare a Programului Regional Sud-Vest Oltenia 2021-2027 

adopta prezenta 

 

 

DECIZIE: 

 

 

Art. 1 - Se aproba minuta reuniunii nr. 3 din data de 05.05.2023 a CM PR Sud-Vest Oltenia 2021-

2027, conform Anexei care face parte integranta din prezenta decizie. Documentul a fost aprobat cu 28 

de voturi pentru. 

 

Art.2. Prezenta decizie se comunică tuturor membrilor și observatorilor Comitetului de 

Monitorizare a PR SV Oltenia 2021-2027 și se postează pe pagina de internet a Autorității de 

Management a PR SV Oltenia 2021-2027, la secțiunea dedicată Comitetului de Monitorizare.  

 

Art.3. Secretariatul tehnic al Comitetului de Monitorizare a PR SV Oltenia 2021-2027 va duce la 

îndeplinire această decizie. 

 

 

PRESEDINTE CM PR SV OLTENIA 2021-2027 

Alexandru STANESCU 
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ANEXA  

MINUTA 

REUNIUNII COMITETULUI DE MONITORIZARE A 

PROGRAMULUI REGIONAL SUD-VEST OLTENIA 2021-2027 

05 mai 2023 

 

În data de 05 mai 2023 a avut loc în format online cea de-a treia reuniune a Comitetului de 

Monitorizare a Programului Regional Sud Vest Oltenia 2021-2027, cu participarea reprezentanților 

instituțiilor membre ale acestei structuri parteneriale, conform listei de prezentă atașate. 
 

În deschiderea întalnirii domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și 

Președinte al CM PR SVO a adresat un cuvânt de bun venit invitaților prezenți, mulțumindu-le că 

au dat curs invitației de a participa la această întalnire și a făcut prezența pentru a stabili dacă există 

cvorum. Tinand cont că au fost prezenți 26 din cei 30 membri, întalnirea a fost considerată statutară, 

în conformitate cu Regulamentul de Organizare si Funcționare al CM PR SV Oltenia. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a menționat că anul acesta vor avea loc numeroase reuniuni ale Comitetului de monitorizare, 

deoarece este anul cel mai important în care trebuie aprobate metodologia și criteriile celor 28 de 

apeluri pe care ADR SV Oltenia și-a propus să le lanseze în cadrul Programului Regional 2021-

2027. Ca și element de noutate, s-a luat act de solicitarea Comisiei Europene de la a doua întâlnire a 

CM, astfel încât, începând cu această dată va fi aplicată procedura de vot electronic. În contextul 

aplicării pentru prima dată a votului electronic, domnul Stănescu a adus câteva precizări cu privire 

la modalitatea de vot, subliniind importanța ca doar membrii CM să participe la acest proces. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a întrebat participanții dacă există probleme legate de materialele aflate pe ordinea de zi. Având 

in vedere ca nu au fost semnalate probleme, a anunțat că ședința este deschisă. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a prezentat, primul punct pe ordinea de zi, respectiv aprobarea minutei celei de-a doua reuniuni 

a CM PR SV Oltenia din data de 30.03.2023. A propus să se voteze minuta, care conform ROF a 
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fost întocmita în termenul de 10 zile și transmisă reprezentanților CM. Nefiind comentarii, minuta a 

fost aprobată cu 24 de voturi. 

Apoi s-a trecut la aprobarea criteriilor folosite pentru selectarea operațiunilor aferente Ghidului 

aferent apelului Strategii teritoriale integrate. 
 

Doamna Magda Lungu - Șef Departament Gestionare Program (ADR SV Oltenia) a prezentat 

Ghidul Strategii teritoriale integrate facând câteva considerente de context pentru a se întelege de ce 

este necesar să se parcurgă această etapă. Pentru perioada de programare 2021 – 2027 Comisia 

Europeană a propus o dimensiune urbană mult mai accentuată față de perioadele precedente, fiind 

introdus un nou obiectiv de politică OP 5 ,,O Europă mai aproape de cetățeni, prin care se sprijină 

această abordare bazată pe realitatea din teritoriu și implicarea autorităților locale, a societății civile 

și a cetățenilor în abordarea provocarilor locale. Pentru a operaționaliza această cerință a dezvoltării 

urbane integrate, PR 2021-2027 a dezvoltat un instrument numit ,,Investiții teritoriale în strategii 

urbane”. Acest instrument va beneficia de o alocare finaciară dedicată, din OS 2.7, doar componenta 

de infrastructură verde, OS 2.8, mobilitate urbană durabilă, și OS 5.1, care se concentrează pe 

regenerarea urbană și infrastructura de turism patrimoniu cultură din zonele urbane. 

Parcurgerea etapei de verificare a conformitații și admisibilității strategiilor este esențială pentru 

lansarea apelurilor pe obiectivele specifice menționate anterior. 
 

ADR SV Oltenia a publicat spre consultare acest ghid în data de 13 martie 2023, este un apel 

necompetitiv cu depunere la termen, iar principiul în baza căruia se vor realiza verificările 

documentelor strategice este principiul primul depus, primul evaluat. 
 

Doamna Magda Lungu - Șef Departament Gestionare Program (ADR SV Oltenia) a ținut să 

precizeze că în conformitate cu HG 1076/2004 strategiile de dezvoltare teritorială dar și planurile de 

mobilitate urbană sunt asimilate planurilor sau programelor care pot avea efecte semnificative asupra 

mediului. Prin urmare, este necesară obținerea unei decizii finale sau a deciziei etapei de încadrare 

emisă de o autoritate competentă de evaluare strategică de mediu. Această decizie va fi unul din 

documentele obligatorii care trebuie depus odata cu strategia. 
 

De asemenea, doamna Lungu a trecut în revistă solicitanții eligibili, criteriile de evaluare a strategiei, 

criteriile de verificare a admisibilității strategiei, inclusiv criterii de calitate. A menționat că, deși s-

a definit o structură orientativă a strategiei prin intermediul ghidului, este important să se pună 

accentul pe conținutul strategiei, indiferent de denumirea acesteia, fie că este numită strategie 

teritorială, strategie integrată pentru dezvoltare urbană sau strategie de dezvoltare. Aceasta trebuie 

să vizeze prevederile articolului 29 al Regulamentului (UE) 2021/1060 și trebuie să includă 

următoarele elemente: a) zona geografică vizată de strategie; b) o analiză a nevoilor de dezvoltare și 

a potențialului zonei, inclusiv a interconexiunilor economice, sociale și de mediu; c) o descriere a 

unei abordări integrate care răspunde nevoilor de dezvoltare identificate și potențialului zonei;  
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d) o descriere a implicării partenerilor, conform articolului 8, în pregătirea și implementarea 

strategiei. În plus, doamna Lungu a menționat solicitanții eligibili, criteriile de evaluare a strategiei 

și criteriile de verificare a admisibilității strategiei, inclusiv criteriile de calitate. 
 

Având în vedere observația făcută de doamna Mirela Turcu Director Executiv în cadrul UAT 

Rm. Vâlcea, conform căreia Legea 215/2001 a fost abrogată, în cadrul metodologiei pentru Strategii 

teritoriale integrate, se va proceda la eliminarea mențiunii " definite conform Legii nr. 215/2001 a 

administrației publice locale și constituirea conform Legii nr. 2/1968 privind organizarea 

administrativă a teritoriului României", înlocuind formularea anterioara: ,,Unitățile administrativ-

teritoriale orașe/municipii/municipii resedinta de judet, definite conform Legii nr. 215/2001 a 

administraţiei publice locale și constituite potrivit Legii nr. 2/1968 privind organizarea 

administrativă a teritoriului României”, din cadrul capitolului V ,,Beneficiari, forma de constituire a 

solicitantului”. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a întrebat dacă există comentarii, iar în absența oricăror observații, a supus la vot criteriile 

pentru ghidul prezentat. 
 

Doamna Lia Olguța Vasilescu, primarul Municipiului Craiova, a intervenit si a solicitat 

clarificari, si anume, care dintre cele două priorități de investiții, Prioritatea 3 sau Prioritatea 7, 

reprezintă obiectul apelului de documente strategice prezentat. 
 

Doamna Magda Lungu Șef Departament Gestionare Program (ADR SV Oltenia) a subliniat 

faptul că este o prezentare a apelului de documente strategice care reprezintă baza următoarelor 

finanțări, un apel în care autoritățile publice locale depun strategia ca atare, nu este un apel care va 

fi definitivat prin sistemul My SMIS. ADR va verifica elementele de conținut prezentate și 

portofoliul de proiecte pe care UAT-urile urmează să le depună pe Prioritatea 3 si Prioritatea 7. 
 

Doamna Ancuța Condurache, Director General în cadrul Autorității de Management pentru 

Programul Tranziție Justă din Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene, a adresat o 

întrebare dacă apelul în discuție este unul clasic, dacă se depun cereri de finanțare și dacă acesta se 

supune prevederilor OUG 23/2023, care facilitează procesul de accesare a fondurilor europene. De 

asemenea, a adresat întrebarea dacă strategia va face obiectul unei aplicații de finanțare. 
 

Doamna Magda Lungu Șef Departament Gestionare Program (ADR SV Oltenia) a răspuns că 

Strategia este elementul esențial care deschide drumul finanțărilor. Dacă strategia nu este avizată și 

verificată în baza cerințelor specifice din Regulament nu se va putea aplica ulterior nici pe Prioritatea 

7, nici pe Prioritatea 3 și nici pe prioritatea de mobilitate urbană. 
 

Doamna Ancuța Condurache, Director General în cadrul Autorității de Management pentru 
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Programul Tranziție Justă, a adresat o întrebare cu privire la faptul că strategia nu este inclusă în 

cadrul programului, însă este supusă votului membrilor CM în ceea ce privește criteriile de evaluare. 
 

Doamna Magda Lungu Șef Departament Gestionare Program (ADR SV Oltenia) a subliniat că 

acesta este un document strategic și că reprezentanții ADR consideră că membrii CM trebuie sa fie 

informați și să aibă posibilitatea de a face observații și propuneri, avănd în vedere că majoritatea 

membrilor sunt autorități publice locale, care sunt și potențialii beneficiari. Doamna Condurache a 

exprimat opinia conform căreia votul nu este cerut în conformitate cu Regulamentul 1060, ci la 

solicitarea ADR. 
 

Doamna Marcela Glodeanu reprezentantul AM Romania-Bulgaria, Ministerul Dezvoltării, a 

solicitat o intervenție și a subliniat că sunt necesare discuții ample, având în vedere că OP 5 

reprezintă o noutate pentru toate programele atât pentru cele regionale cât și pentru programele 

INTERREG. În acest sens, ar putea fi o oportunitate pentru a prezenta și alte exemple, astfel încât 

membrii Comitetului de Monitorizare să înțeleagă mai bine modul în care sunt abordate obiectivele 

și strategiile teritoriale integrate în cadrul altor programe. Doamna Glodeanu a propus să susțină o 

prezentare la următoarea întâlnire, pentru a explica mecanismul și rolul Comitetului de Monitorizare 

în abordarea acestor strategii. 
 

Doamna Marcela Glodeanu reprezentantul AM Romania-Bulgaria, Ministerul Dezvoltării a 

evidențiat faptul că Programul Interreg România-Bulgaria, care se suprapune parțial cu aria 

geografică a Programului Regional, abordează obiectivul de politică prin intermediul unei strategii 

teritoriale integrate dezvoltate de către actorii relevanți, printre care se numără și membrii 

Comitetului de Monitorizare, care sunt bine familiarizați cu acest domeniu. Este foarte important de 

subliniat, așa cum au zis si reprezentanții Comisiei Europene, că implicarea CM în dezvoltarea, în 

analiza și selecția acestor strategii este esentială tocmai din perspectiva faptului că programul este 

cel care va finanța acele proiecte care sunt stabilite în cadrul strategiilor integrate. Prin urmare, este 

important să se înteleagă de ce Autoritatea de Management a introdus aceste criterii spre aprobare 

în cadrul acestei întalniri, tocmai pentru a se asigura că acele proiecte care vor fi prezentate în cadrul 

strategiei teritoriale integrate sunt conforme și se aliniază cu obiectivele Programului Regional 2021-

2027. Implicarea CM inclusiv în evaluarea și selecția acestor strategii este esențială. Scopul acestor 

strategii teritoriale integrate care se vor finanța este tocmai acela de a asigura o abordare integrată a 

intervențiilor și de a crea sinergii între diferite surse de finanțare.  
 

Doamna Marcela Glodeanu reprezentantul AM Romania-Bulgaria, Ministerul Dezvoltării a făcut 

apel către membrii CM de a gândi integrat intervențiile și de a sprijini toate strategiile pentru a 

maximiza impactul acestora. Din această perspectivă, doamna Glodeanu a lansat propunerea de a 

prezenta mecanismul PO5 în contextul Programului INTERREG RO – BG și a menționat că poate 

aduce multe elemente cu privire la această strategie și la modalitatea în care se pot găsi elemente de 
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sinergie și complementaritate între intervențiile pe care AM PR SV Oltenia le are în vedere pentru a 

fi dezvoltate, astfel încât să se găsească un element comun care să conducă la eficientizarea acestor 

intervenții. 

Doamna Lia Olguța Vasilescu, primarul Municipiului Craiova a făcut o mențiune referitoare la 

transmiterea documentelor în timp util, spunând ca există multe aspecte asupra cărora se dorea să se 

intervină cu propuneri. Exista elemente pe care Primaria Craiova doreste să le introducă în 

regenerarea urbană și care nu sunt prevăzute în documentul prezentat. Doamna Lia Olguța Vasilescu, 

primarul Municipiului Craiova a mai adus în discuție termenul de 10 zile pentru punerea la dispoziție 

a documentelor pentru a avea timp suficient pentru a le parcurge și a face observații asupra acestora. 
 

Doamna Lia Olguța Vasilescu, primarul Municipiului Craiova a propus o perioadă de amânare 

de 10 zile pentru a identifica cele mai bune variante, având în vedere că accesarea fondurilor pentru 

următorii 7 ani reprezintă o preocupare importantă, iar intervenția ulterioară în caz de erori nu ar 

putea fi posibilă. 
 

Domnul Cătălin Catană Directorul Direcției AM PR SV Oltenia și Vicepreședinte al CM a 

evidențiat faptul că procedura a fost respectată în ceea ce privește transmiterea documentelor 

conform regulamentului, cu 15 zile înainte către Comisia Europeană și cu 10 zile înainte către 

membrii CM. Comentariile Comisiei Europene au fost transmise către ADR cu 3 zile lucrătoare 

înainte de ședința CM, motiv pentru care a fost necesară revizuirea documentelor. Varianta finală a 

fost transmisă cu o zi înaintea ședinței reuniunii CM, fiind respectat regulamentul conform caruia 

,,in mod excepţional, Secretariatul tehnic poate furniza membrilor/participanților cu titlu consultativ, 

observatorilor și invitaților CM, până în preziua reuniunii sau chiar în cadrul reuniunii, alte 

informaţii relevante cu privire la punctele din agendă, astfel încât aceştia să aibă la dispoziţie cele 

mai recente informaţii cu privire la subiectele discutate” (art 19. Alin.5 din ROF CM SV Oltenia). 
 

Domnul Marco Migliara, Manager de program DG Regio, a intervenit pentru a adăuga că 

reprezentanții Comisiei ar fi putut trimite comentariile chiar și în ziua reuniunii, fară ca acestea să 

afecteze desfașurarea prezentei reuniuni. Obiectivul Comisiei Europene este de a monitoriza 

implementarea programului și are un rol consultativ. În acest rol, Comisia se angajează în discuții 

cu autoritatea de management, la un nivel de detaliere care, în anumite cazuri, necesită o durată 

semnificativă de timp, înainte de reuniunea CM, cât și în timpul desfășurării CM.  
 

Domnul Marco Migliara, Manager de program DG Regio a subliniat faptul că trebuie apreciat 

că Autoritatea de Management a lucrat in mod serios pentru a prezenta membrilor CM rezultatele 

recomandărilor și comentariilor emise de către Comisia Europeană. Acestea sunt supuse atenției 

participanților.  

Aceasta poate fi o bază de discuții pentru Comitetul de Monitorizare, împreună cu comentariile 

venite din alte surse. CM poate merge mai departe cu procesul de votare și are puterea si autoritatea 
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de a determina versiunea finală a textului supus aprobării. În multe CM-uri la nivel de programe, nu 

este întotdeauna posibil să se furnizeze comentarii din partea CE cu mult timp înainte. CE își rezervă 

dreptul de a discuta chiar în ziua reuniunii CM, iar discuțiile și deciziile nu sunt întotdeauna 

determinate doar de comentariile transmise de Comisia Europeană. 
 

Doamna Ancuța Condurache, Director General în cadrul Autorității de Management pentru 

Programul Tranziție Justă a formulat o nouă intervenție, în care a adresat o întrebare cu privire la 

aprobarea criteriilor pentru strategie în cadrul CM. În mod specific, a solicitat clarificări cu privire 

la obligativitatea aprobării acestui document conform Regulamentului de Organizare și Funcționare 

al CM sau dacă este inițiativa Autorității de Management. 
 

Domnul Cătălin Catană Directorul Direcției AM PR SV Oltenia și Vicepreședintela CM a 

subliniat din nou importanța strategiei deoarece în baza acesteia se pot depune proiectele în cadrul 

celor două priorități P3 si P7, ale caror materiale au fost transmise către participanți. Este esențial a 

fi aprobată fiecare strategie în parte pentru a putea depune ulterior proiectele individuale. În caz 

contrar, proiectele individuale nu pot fi depuse, din acest motiv ADR consideră că este important să 

se cunoască această strategie. 
 

Doamna Ancuța Condurache, Director General în cadrul Autorității de Management pentru 

Programul Tranziție Justă a subliniat că, în opinia sa, analizarea și examinarea documentelor 

precum și formularea punctelor de vedere nu sunt obligații ale membrilor conform ROF și a 

Regulamentului, dar ele pot fi realizate în cadrul discuțiilor. 
 

Doamna Magda Lungu Șef Departament Gestionare Program (ADR SV Oltenia) a adus o 

completare prin menționarea termenului de operațiune, care nu definește doar un proiect individual, 

ci și o intervenție la nivel local pentru a răspunde obiectivelor strategice ale programului. A 

menționat că acest termen este mult mai vast decât proiectele individuale și a subliniat importanța 

aprobării criteriilor de către CM. Acest argument se bazează pe faptul că, deși articolul la care se 

face referire din Regulament a fost preluat în ROF CM, termenul de operațiune acoperă o gamă mai  

largă de intervenții și, prin urmare, necesită o abordare mai cuprinzătoare din partea CM și trebuie 

supus aprobării acestuia. 
 

Doamna Ancuța Condurache, Director General în cadrul Autorității de Management pentru 

Programul Tranziție Justă a exprimat opinia conform căreia membri CM pot examina si își pot 

aduce contribuția în sensul promovării și implementării programului, dar dacă nu face obiectul 

finanțării din fonduri și nu intră în obligația lor conform regulamentului, consideră că nu ar trebui 

supuse votului și a adus în discuție o posibilă modificare a ROF-ului. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a solicitat punctul de vedere al Comisiei Europene, iar domnul Marco Migliara a fost invitat 
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să ia cuvantul. Acesta a subliniat că o implicare mai profundă a membrilor CM în definirea 

procesului de selecție, va contribui la realizarea proiectelor conform acestui obiectiv de politică, 

reprezintă un aspect  pozitiv. Fără a pune la îndoială motivele legale ridicate, în general, Comisia 

Europeană promovează pe cât posibil implicarea CM în astfel de decizii. Referitor la documentele 

care definesc stadiul selecției viitoare a proiectelor, domnul Marco Migliara, Manager de 

program DG Regio este de părere că acestea ar trebui supuse votului CM. 
 

Doamna Daciana Crastiu DG Regio a subliniat că înțelege opiniile exprimate în cadrul ședinței și 

a menționat că aceste criterii sunt importante pentru toți membrii CM și consideră că trebuie 

discutate și aprobate deoarece în baza lor urmează a fi selectate următoarele operațiuni. De 

asemenea, în cadrul programului a fost definită ca activitate auxiliară îmbunătățirea capacității 

administrative a autorităților publice locale pe probleme specifice dezvoltării urbane, realizarea de 

documente strategice, schimburi de experiență, training etc. Totodată, doamna Crastiu consideră 

că aceste aspecte trebuie discutate și aprobate, astfel încât să existe certitudinea că strategiile 

respectă în primul rand cerințele din Regulament privind strategiile teritoriale urbane 

integrate. Acest lucru este important deoarece, în baza acestor documente strategice, vor fi 

selectate proiectele integrate care vor primi finanțare. 
 

Doamna Lia Olguța Vasilescu, primarul Municipiului Craiova a sugerat că ar fi util ca 

Pasajul Gârlești să fie inclus, iar fantanile arteziene să primească o atenție deosebită în ceea ce 

privește mobilierul urban, deoarece Primăria își propune să revitalizeze centrul istoric, iar arteziana 

este unul dintre punctele forte ale acestei zone. Doamna Lia Olguța Vasilescu, primarul Municipiului 

Craiova a propus amânarea discuției pentru a avea timp sa analizeze cu atenție documentația și pentru 

a putea interveni în cazul în care s-a omis ceva, urmând ca decizia să fie luată ulterior în cunoștință 

de cauză. 
 

Ca urmare a intervențiilor participanților, domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR 

SV Oltenia și Președinte al CM PR SVO a propus revenirea la ordinea de zi și a supus la vot 

schimbarea agendei prin eliminarea Priorității 7 ,,Dezvoltare teritorială sustenabilă sprijin pentru 

dezvoltare urbană cu cele 3 apeluri eferente”. 
 

Domnul Marco Migliara, Manager de program DG Regio și-a exprimat regretul că Prioritatea7 

a fost scoasă de pe ordinea de zi, subliniind că, membrii CM ar trebui să aibă oportunitatea de a purta 

o discuție deschisă și interactivă. El a subliniat faptul că scopul acestui CM nu este doar să voteze 

asupra versiunilor finale ale documentelor, ci și de a discuta și de a modela deciziile viitoare, iar 

pentru a finaliza documentele, este normal să existe discuții și interacțiuni. 
 

Doamna Daciana Crastiu DG Regio a adus o completare la argumentele domnului Migliara, 

afirmând că documentele au fost deja transmise și că se urmează fiecare criteriu al metodologiei, 
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discutându-se punctele sensibile și luându-se o decizie în plenul CM la finalul discuției, fie pentru 

aprobarea metodologiei, fie pentru punerea în consultare publică și aprobarea ulterioară prin 

procedură scrisă, dacă această procedură este prevăzută în ROF. Cu toate că Prioritatea 7 a fost 

scoasă de pe ordinea de zi, se poate propune ca membrii CM să prezinte observații într-un anumit 

termen, urmând ca la următorul CM să se discute atât criteriile, cât și observațiile, și să se ia o decizie. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a propus revenirea la ordinea de zi și a supus la vot apelul pentru strategii teritoriale integrate, 

care a fost aprobat cu 17 voturi. L-a invitat apoi pe domnul Gabriel Burada să prezinte criteriile de 

selecție pentru Prioritatea 3 ,,Eficiență energetică și infrastructură verde”. 
 

Domnul Gabriel Burada - Șef Compartiment Programare și Dezvoltare Urbană din cadrul 

ADR SV Oltenia a prezentat pe scurt aspectele importante care vizează ghidurile aferente P3 

“Eficiență energetică și infrastructură verde” în cadrul căreia se regăsesc 3 apeluri dedicate 

Obiectivului 2.7. ,,Intensificarea acțiunilor de protecție și conservare a naturii a biodiversității și a 

infrastructurii verzi”. Fiind apeluri dedicate dezvoltării urbane integrate, alocarea apelului a fost 

împarțită pe categorii de localități urbane conform algoritmului din OUG 156/2020. 
 

Domnul Gabriel Burada - Șef Compartiment Programare și Dezvoltare Urbană din cadrul 

ADR SV Oltenia a prezentat criteriile de selecție aferente celor trei apeluri în cadrul priorității 

eficiență energetică și infrastructură verde, acțiunea B ,,Sprijin pentru conservarea, îmbunătățirea 

sau extinderea infrastructurii verzi-albastre și modificările operate ca urmare a observațiilor primite 

pe perioada de consultare publică, astfel: 

- au fost operate modificări în ceea ce privește subcriteriile ca și denumire și punctarea 

acestora, punctându-se mai mult criterul 1 ,,contribuția proiectului la realizarea 

obiectivului specific”, diminuând punctajul maxim care era prevăzut pentru criteriul 3. 

- a fost introdus subcriteriul eficiența utilizării fondurilor. 
 

În plus, urmare a observațiilor primite de la Comisia Europeană în dimineața zilei de 5 mai 2023, a 

fost introdusă optiunea c ,,Activităţi specifice care sprijină menţinerea şi creşterea biodiversităţii” în 

cadrul criteriului 1.4.,,Contribuţia directă și indirectă a infrastructurii verzi- albastre ce face obiectul 

proiectului la îmbunătățirea serviciilor ecosistemice”, ceea ce a condus la modificarea punctajelor 

aferente criteriilor 1, respectiv, 3. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a întrebat dacă sunt comentarii, iar doamna Condurache a solicitat clarificări referitoare la 

aplicarea pragului de calitate și a pragului de excelență, exemplificând cu ghidul referitor la 

municipii și menționând că în opinia dumneaei este diferită interpretarea față de OUG 23/2023. 

În plus, doamna Condurache a întrebat dacă s-a analizat posibilitatea digitalizării criteriilor care au 
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fost propuse și dacă acestea respectă condițiile din OUG. 
 

Domnul Gabriel Burada - Șef Compartiment Programare și Dezvoltare Urbană din cadrul 

ADR SV Oltenia a explicat că, în ceea ce privește punctajul pentru municipii și orașe pentru care 

există apeluri competitive, se va utiliza pragul de excelență, iar toate proiectele care obțin peste 70 

de puncte vor fi contractate direct, în limita bugetului alocat apelului. Proiectele care obțin între 50 

și 70 de puncte vor fi ordonate în funcție de punctaj și vor fi finanțate în limita alocării bugetare 

pentru apelul respectiv. 
 

Domnul Cătălin Catană Directorul Direcției AM PR SV Oltenia și Vicepreședintela CM a 

intervenit cu câteva precizări referitoare la digitalizarea criteriilor cerute în OUG 23/2023, 

menționând că s-au avut în vedere aceste aspecte și Autoritatea de Management consideră că toate 

criteriile vor putea fi digitalizate. 
 

Doamna Lia Olguța Vasilescu, primarul Municipiului Craiova a intervenit pentru a face două 

observații. Prima dintre ele se referă la suprafața infrastructurii verzi care primește sprijin, respectiv 

peste 5 hectare, și pentru care se acordă un punctaj mai mare. A menționat că acest  punctaj nu poate 

fi obținut pentru că, în opinia sa, în marile municipii nu există suprafețe atât de mari și comasate. 

A doua observație face referire la obiectivul Balta Cernele care prezintă interes pentru Primăria 

Craiova a cărui valoare este estimată la 12 milioane euro, pentru decolmatarea și amenajarea zonei 

pentru a o introduce într-un circuit pentru locuitorii din zona. În acest sens, a adresat întrebarea dacă 

suma alocată poate fi majorată de la nivelul de 7,5 milioane de euro, așa cum este prevăzut în ghid, 

la valoarea de 12 milioane de euro. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a subliniat că suprafețele pot fi schimbate dar, fiind alocare dedicată, doar trebuie să se 

incadreze în punctajul minim. Doamna Lia Olguța Vasilescu, primarul Municipiului Craiova a 

propus să se acorde punctaje pentru suprafețele de 3 hectare, 2 hectare și 1 hectar. 
 

Domnul Cătălin Catană Directorul Direcției AM PR SV Oltenia și Vicepreședintela CM a  

precizat că alocarea pentru municipii reședință de județ este cea mai mare și se calculează în funcție 

de populație dând exemplul municipiului Craiova, care beneficiază de o alocare de 19,8 milioane 

euro pentru infrastructura verde albastră. În opinia sa, Primăria Craiova se poate încadra peste 

puncatjul minim, astfel încât să își poată finanța investiții. 
 

Doamna Laura Marinaș, Director General în Direcția Generală Programare și Coordonare 

Sistem din cadrul MIPE, a dorit să sublinieze că în cadrul CM se dezbat și se aprobă criterii care 

sunt aplicabile unui apel, unei operațiuni, care să se plieze și să permită accesul mai multor solicitanți 

și mai multor idei de proiecte, nu doar unui proiect particular. 
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Doamna Lia Olguța Vasilescu, primarul Municipiului Craiova a revenit la subiect și a insistat 

asupra necesității majorării valorii alocării de la 7,5 milioane de euro pe fiecare proiect, la 12 

milioane de euro pe proiect, astfel încât să poată fi o alocare mai mare și să poată fi finanțate 

proiectele prioritare. 
 

Doamna Marilena Alecu, Directorul Direcției Politici Regionale și Comunicare din cadrul 

ADR SV Oltenia a subliniat că trebuie precizat faptul că va fi 12 miloane de euro cu condiția 

încadrării în alocarea pentru fiecare municipiu reședință de județ. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a propus să fie supusă la vot varianta revizuită, care presupune modificarea alocării maxime 

eligibile pentru municipiile reședință de județ la 12 milioane de euro, precum și modificarea 

suprafețelor de infrastructură verde care beneficiază de sprijin (criteriul 1.2 de evaluare tehnică și 

financiară). Modificarea suprafeței de infrastructură verde se referă la toate cele trei apeluri de 

proiecte (municipii reședință de județ, municipii și orașe).  
 

Doamna Mariana Iușco, DG Regio, a adresat o întrebare cu privire la introducerea criteriului de 

biodiversitate în ceea ce privește infrastructura verde, asupra căruia a fost transmisă prin email, o 

observație de către Comisia Europeană, în dimineața zilei de 05.05.2023. Doamna Iușco a dorit să 

clarifice acest aspect, având în vedere existența mai multor versiuni ale documentelor. 

În acest sens, domnul Burada a răspuns și a menționat că acest criteriu a fost introdus în conformitate 

cu recomandările primite, la subcriteriul 1.4 referitor la ,,contribuția directă și indirectă a investiției 

la îmbunătățirea serviciilor ecosistemice”, a fost adaugat punctul și c ,,activități specifice care 

sprijină menținerea și creșterea biodiversității" modificarea fiind făcută direct în grilă. Metodologia 

supusă la vot va include și punctul c, conform observațiilor Comisiei Europene. 
 

În cadrul discuției referitoare la apelul dedicat orașelor, primarul orașului Horezu, domnul 

Nicolae Sărdărescu a intervenit cu o observație cu privire la procentul de 15% din valoarea 

investiției alocat activităților auxiliare, acest procent fiind în opinia dumnealui foarte mic deoarece 

în cadrul acestei componente intră foarte multe activități. În acest sens, a venit cu propunerea ca 

acest procent să poata fi ridicat la 20%. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a menționat că este o discuție pe tema căreia s-a mai discutat și a solicitat opinia Comisiei 

Europene în acest sens. 
 

Doamna Mariana Iușco DG Regio a intervenit și a explicat că acești 15% reprezintă o anumită 

flexibilitate care a fost introdusă pentru a permite includerea altor activități legate de biodiversitate, 

dar care nu reprezintă scopul principal al programului. Comisia Europeana cunoaște acest  punct de 

vedere, ridicat si de alte regiuni, dar consideră că aceste investiții auxiliare (alei, pergola, locuri de 
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joaca, etc.) sunt mai degraba legate de activitățile sociale, deci regenerare urbana, și nu de obiectivul 

principal care este biodiversitatea. Procentul de 15% a fost discutat și stabilit în cadrul negocierilor 

pe program. 
 

Domnul Nicolae Sărdărescu primarul orașului Horezu a intervenit mentionând ca nu sunt 

activități sociale, exemplificând din ghid cu lucrări verzi ce constau în acoperișuri verzi, pereți verzi, 

realizarea modernizarea sistemelor de irigații, intervenții pentru asigurarea funcționalității prin alei, 

foișoare, piste de biciclete, mobilier urban etc. A menționat ca toate acestea implică costuri 

semnificative și nu se pot încadra în procentul de 15%. 
 

În acest context doamna Mariana Iușco DG Regio a precizat că dacă sunt cheltuieli care contribuie 

în mod direct la biodiversitate, acestea vor putea fi incluse în procentul de 85% și a dat ca exemplu 

sistemele de irigații care pot fi considerate o astfel de contribuție și pot fi incluse. 
 

În plus, doamna Mariana Iușco DG Regio a dorit să ofere un sfat, exprimând preocuparea că 

supunerea la vot in comitet a documentului în care cheltuielile de irigații sunt incluse  în procentul 

de 15%, ar putea duce ulterior la dificultăți în implementare și control, daca autoritatea de 

managment considera ca aceste cheltuieli sunt direct legate de bioversitate, si le considera eligibile 

in cadrul celor 85%. Prin urmare, a sugerat că ar trebui să se voteze cu o notă în care să se menționeze 

modificarea de mai sus. 
 

Doamna Mariana Iușco DG Regio a subliniat, de asemenea, că autoritatea de management are 

responsabilitatea în această privință. 
 

NOTA! 

Având în vedere că în materialele transmise membrilor Comitetului de Monitorizare sistemele 

de irigații sunt incluse în cadrul cheltuielilor auxiliare,  care se regasesc in procentul de 15% 

aceste cheltuieli urmează să fie transferate în investiția de bază. Prin urmare s-a hotărât să se 

adauge prezenta notă, pentru a clarifica repartizarea cheltuielilor. 
 

În urma prezentării criteriilor pentru cele trei apeluri de proiecte, domnul Alexandru Stănescu - 

Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR SVO a supus la vot criteriile pentru 

fiecare apel. Astfel, apelul dedicat municipiilor resedință de județ a fost aprobat cu o majoritate 

de 18 voturi, apelul dedicat municipiilor cu 18 voturi iar apelul dedicat orașelor cu 19 voturi. 

S-a trecut apoi la următorul punct pe ordinea de zi, acela de aprobare a modificării componenței 

instituționale a Comitetului de Monitorizare și a Regulamentului de Organizare și Funcționare al 

Comitetului de Monitorizare. 
 

Doamna Marilena Alecu Directorul Direcției PRC din cadrul ADR SV Oltenia a supus atenției 

aprobarea a trei principale modificări în cadrul ROF CM respectiv: 
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- adăugarea atribuțiilor stipulate în OUG 23/2023 în cadrul articolului 4 care vizează atribuțiile 

membrilor CM; 

- introducerea Serviciului de Inspecție Fonduri Europene din cadrul Ministerului Finanțelor în 

rândul observatorilor care fac parte din CM; 

- actualizarea articolului 1 litera b din Codul de conduită conform articolului 301 alineatul 

1 din Codul Penal. 

În plus față de aceste modificări, au fost realizate ajustări minore cu privire la măsurile necesare 

pentru adoptarea deciziilor și extinderea obligativității reprezentanților ADR de a depune declarații 

privind conflictul de interese. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a întrebat dacă există comentarii, după care a supus la vot aprobarea modificării componenței 

instituționale a CM și a ROF al CM. Votul a fost aprobat cu o majoritate de 22 de voturi. 

Conform agendei, pe ordinea de zi s-au mai regăsit două puncte care au fost supuse atenției 

membrilor CM: 

Primul punct este reprezentat de informarea privind OUG 23/2023 pentru simplificare și digitalizare 

pentru gestionarea fondurilor europene aferente Politicii de Coeziune 2021-2027 – prezentare 

generală document și prevederi referitoare la rolul Comitetului de Monitorizare, definite în textul 

OUG. 

Astfel, au fost punctate aspecte referitoare la: pregatirea și lansarea apelurilor de proiecte; asigurarea 

transparenței; elaborarea manualului beneficiarului; criteriile de evaluare; pragul de calitate și pragul 

de excelență; depunerea cererii de finanțare; evaluarea, selecția și contractarea proiectelor; 

indicatorii de etapă, implementarea și monitorizarea proiectului; autorizarea și plata cheltuielilor și 

interoperabilitatea bazelor de date. 

De asemenea a fost punctat rolul CM conform prezentei ordonante, conform careia CM: 

- aproba pragul de calitate care este stabilit ca punctaj minim ce trebuie obținut în urma 

evaluării tehnice și financiare sau este stabilit conform altor mecanisme prevăzute în 

metodologia de evaluare și selecție - Art. 5 (alin 11); 

- se asigură împreuna cu autoritatea de management de faptul că minimum 50% din criteriile 

sau subcriteriile utilizate pentru evaluarea tehnică și financiară pot fi digitalizate - Art 5. 

(alin.8); 

- aprobă algoritmul pe baza căruia sunt stabilite, punctajele sau calificativele aferente criteriilor 

digitalizate, care sunt calculate/alocate direct prin sistemul informatic 

MySMIS2021/SMIS2021+ - Art.5 (alin.9); 

- aprobă mecanismul de implementare, inclusiv modalitatea de tratare a situaţiilor în care 

bugetul proiectelor care întrunesc pragul de excelenţă depăşeşte bugetul alocat apelului de 

proiecte şi limitele pragurilor valorice - Art.5 (alin.12); 

- aprobă mecanismul de aplicare a pragului de excelenţă, în situaţia în care programul sau 
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apelul de proiecte prevede mecanisme specifice de evaluare şi selectare a proiectelor care nu 

implică acordarea de puncte, Art.5 (alin.14). 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a solicitat intervenția doamnei Laura Marinaș, Director General in cadrul MIPE, cu privire 

la Ordinul de ministru care aproba formularele prevazute in OUG 23/2023. 
 

Doamna Marinaș a explicat ca Ordinul Ministrului care aprobă formularele tip prevăzute în OUG 

a fost deja publicat în Monitorul Oficial din data de 5 mai 2023 și că forma finală a acestor anexe a 

fost transmisă încă din data de 2 mai. De asemenea, modelul de contract urmează să fie publicat în 

curând. Sistemul informatic avansează conform unui calendar asumat, care permite deschiderea 

apelurilor. Unul dintre elementele-cheie care simplifică fluxurile și reduce sarcina administrativă a 

solicitanților este digitalizarea și interoperabilitatea sistemului informatic My SMIS cu o serie de 

baze de date administrate de instituții publice. Acestea vor permite AM sa verifice anumite informații 

fară a mai solicita documente suplimentare de la solicitant. 
 

Doamna Marinaș a prezentat, de asemenea, avantajele pe care OUG 23/2023 le aduce solicitanților 

și a subliniat importanța stabilirii pragului de excelență. Este necesar ca CM să aibă în vedere 

mecanismele concrete ale aplicării pragului de excelență. În acest caz, responsabilitatea CM este 

mare, deoarece OUG impune un nivel minim sub care pragul de excelență nu poate scădea, dar nu 

interzice AM și CM să adopte praguri mai ridicate decât minimul permis. Trebuie să se acorde atenție 

pentru a evita situația în care pragurile de excelență sunt stabilite la un nivel care nu poate fi atins. 

În același timp, un prag mult prea scăzut poate duce la selectarea unui număr foarte mare de proiecte 

și pot apărea probleme legate de modul în care alocarea respectivă este suficientă. 

În concluzie, OUG 23/2023 contribuie la accelerarea accesării și implementării fondurilor dar pentru 

ca aceste mecanisme să funcționaeze în mod corect, există sarcini, responsabilități și activități 

suplimentare la nivelul AM și la nivelul CM. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO i-a mulțumit pentru intervenție și a formulat o întrebare legată de sistemul My SMIS. 
 

Doamna Marinaș a menționat că SMIS-ul va fi funcțional așa cum s-a stabilit în calendarul asumat. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a propus trecerea la ultimul punct pe ordinea de zi, respectiv informare privind activitatea de 

evaluare a PR SVO 2021-2027. 
 

Domnul Sorin Cosmulescu, Seful Compartimentului Evaluare si Monitorizare PR din cadrul 

ADR SV Oltenia a prezentat pe scurt câteva detalii privind activitatea de evaluare a PR SV Oltenia, 

respectiv: 
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- constituirea Unității de Evaluare a Programului Regional Sud-Vest Oltenia 2021-2027 în 

cadrul Compartimentului Monitorizare și Evaluare PR, Departamentul Gestionare Program, 

Direcția Politici Regionale și Comunicare. UEP are ca misiune coordonarea și organizarea 

evaluării la nivelul PR Sud-Vest Oltenia; 

- rolul Planului de evaluare; 

- a fost prezentată componența orientativă a CCE și au fost trecute în revistă principalele 

atribuții ale membrilor CCE. 

De asemenea, au fost redate aspecte privind planul de evaluare, comitetul stiințific al evaluării, 

rapoartele de evaluare (inițiale, parțiale și raportul final), planul de acțiune, etc. 
 

Domnul Marco Migliara, Manager de program DG Regio a dorit să aducă câteva remarci cu 

privire la subiectul intervențiilor în cadrul obiectivului de politică 5. Acestea vor fi discutate în cadrul 

următoarelor întâlniri și a subliniat importanța stabilirii unui cadru adecvat pentru discuțiile viitoare 

și a principiilor care vor ghida aceste intervenții. Apoi, a solicitat intervenția doamnei Daciana 

Crastiu DG Regio. 
 

Doamna Daciana Crastiu DG Regio a subliniat importanța discuțiilor viitoare referitoare la 

Obiectivul de Politica 5 care vor avea loc în cadrul CM și care vor aborda subiecte cu privire la 

intervenții, criterii, eligibilitate și selecție. Vocea și observațiile/comentariile membrilor CM sunt 

foarte importate astfel încât AM să se asigure că cele mai bune proiecte sunt selectate tinând cont de 

nevoile tuturor actorilor locali. A reamintit principiile care guvernează obiectivul de politica 5 

,,Europa mai aproape de cetateni”. 

Regenerarea urbană în accepțiunea Comisiei Europene, dar și a documentelor programatice relevante 

dar și în accepțiunea noii politici urbane a României, necesită o abordare integrată care se referă atât 

la dimensiunea fizică de mediu, socială și economică, deci aspectul integrat este foarte important. 

Sunt acceptabile măsurile auxiliare care sunt valabile și pentru alte intervenții ale politicii de 

coeziune dar în cadrul OP 5 aceste măsuri auxiliare sunt deja prezentate în PR SV. 

A vrut sa fie menționat că spațiile de mobilitate gen piste de biciclete sunt eligibile. Ele sunt necesare 

pentru a face spatiul public să fie accesibil tuturor deoarece accesibilitatea este elementul esențial al 

regenerării urbane, nu pentru a crește capacitățile privind transportul motorizat individual, parcări 

drumuri etc., acestea fiind eligibile dar mai mult în cadrul altui OP privind mobilitatea urbana. 

Activitatile dedicate mobilitatii urbane sunt eligibile in cadrul OS 2.8, si nu in cadrul PO 5 dedicat 

strict regenerarii urbane. De asemenea, spațiile verzi sunt esențiale pentru regenerarea urbana.  Un 

alt element se referă la măsurile sociale și culturale, măsuri de inovare socială, măsuri pentru 

emanciparea comunității, măsuri de securitate care sunt importante pentru abordarea 

vulnerabilităților identificate, soluțiilor de securitate pentru spațiile publice. În cadrul următoarelor 

întâlniri, membrii CM vor discuta aceste aspecte orizontale și vor fi dezbatute criteriile de 

eligibilitate și selecție. Doamna Crastiu i-a rugat pe membrii CM să prezinte observațiile pentru 
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documentele care nu au fost discutate/ aprobate în cadrul CM din data de 5 mai, urmând ca acestea 

să fie discutate, dezbătute și aprobate în cadrul următoarei reuniuni. 
 

În continuare, Doamna Marcela Glodeanu reprezentantul AM Romania-Bulgaria, Ministerul 

Dezvoltării a ținut să felicite participanții pentru discuțiile constructive care au avut loc, reafirmând 

disponibilitatea AM INTERREG România-Bulgaria de a prezenta modul în care se implementează 

Obiectivul de Politică 5, prin dezvoltarea unei strategii teritoriale integrate dea lungul rutei Eurovelo 

route 6, precum și prioritizarea și intervențiile în cadrul acestei strategii, inclusiv elementele de 

noutate aduse, pentru a servi drept bază pentru discuții viitoare. A subliniat, de asemenea, importanța 

asigurării sinergiilor și complementarității între sursele de finanțare și a solicitat sa prezinte un 

exemplu din lumea INTERREG în cadrul următoarei reuniuni a CM, precum și crearea unui cadru 

pentru discutarea posibilelor sinergii și mecanismelor de asigurare a complementarității între 

diferitele surse de finanțare. 
 

Domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte al CM PR 

SVO a menționat că există trei ghiduri pregătite, pentru eficiența energetică, conectivitatea regională 

și infrastructură educațională pentru care urmeaza să se deschidă primele apeluri în a doua jumătate 

a lunii mai (daca sistemul My SMIS este pregătit). De asemenea, a propus utilizarea procedurii scrise 

deoarece s-au aprobat criteriile pentru cele 3 ghiduri dar nu și subcriteriile, iar conform OUG 

23/2023 este necesar să existe întregul algoritm pe baza căruia sunt stabilite punctajele. 
 

În încheiere, domnul Alexandru Stănescu - Director General al ADR SV Oltenia și Președinte 

al CM PR SVO le-a mulțumit tuturor participanților și a propus ca data următoarei ședințe a CM să 

fie 8 iunie, tot în format online, în care vor fi discutate criteriile aferente priorității 7, care au fost 

scoase de pe ordinea de zi în cadrul prezentei reuniuni. 

 

NOTA! 

S-a luat în considerare observația transmisă de către doamna Loredana Danilă, consilier în cadrul 

Direcției Generale de Asistență Tehnică Programe Europene din Autoritatea de Management pentru 

Programul Operațional Asistență Tehnică (POAT), cu privire la Art. 5 alin.15 din Ordonanța de 

Urgență nr. 23/2023. Astfel, Capitolul III din cadrul Regulamentului de Organizare si Funcționare 

al CM s-a revizuit prin completarea cu observațiile transmise. 
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Anexa I la minuta reuniunii nr. 3/05.05.2023 a CM PR SV Oltenia 

Lista participanților  

 

Nr. crt. Entitatea reprezentată 
 

Participant 

Calitatea în CM (membru 
titular/ membru supleant/ 
imputernicit (mandat) 

MEMBRI CM 

1. ADR SV Oltenia Alexandru Stanescu Presedinte CM 

2. ADR SV Oltenia Catalin Catana Vicepresedinte CM 

3. MIPE - Directia Generala Programare si 
Coordonare Sistem 

Laura Elena Marinas Membru titular 

4. MIPE - Autoritatea de Management pentru 
Programul  Tranziție Justă 

Ancuța Condurache Membru supleant 

5. Directia Cooperare Europeana si 
Internationala – Compartimentul Punct de 
contact   pentru implementarea Conventiei 
ONU privind drepturile persoanelor cu 
dizabilitati 

Cristina Oncica 

 

 

Membru titular 

 

 

6. MDLPA - Autoritatea de Management pentru 
programele de cooperare teritoriala 
europeană 

Vlad Niculae 

Marcela Glodeanu 

Membru titular 

Membru supleant 

7. Ministerul Finantelor – Autoritatea de 
Certificare și Plată 

Eladia Prandea Imputernicit  

8. Autoritatea de Management pentru 
Programul Creștere Inteligentă, Digitalizare 
și Instrumente Financiare 

Raluca Constantinescu Membru supleant 

9. Autoritatea de Management pentru 
Programul Educație și Ocupare 

Monica Nastasa Membru supleant 

10. Consiliul Judetean Dolj Daniela Baluta Membru supleant 

11. Consiliul Judetean Gorj Alin Sipanu Imputernicit 

12. Consiliul Judetean Mehedinti Renatta Nanciu Membru supleant 

13. Consiliul Judetean Olt Daniela Lungu Membru supleant 

14. Consiliul Judetean Valcea Andreea Popescu Membru supleant 

15. Municipiul Craiova Lia Olguta Vasilescu 

Adriana Motocu 

Membru titular 

Membru supleant 

16. Municipiul Targu-Jiu Marius-Valentin Ionescu Membru titular 
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Nr. crt. Entitatea reprezentată 
 

Participant 

Calitatea în CM (membru 
titular/ membru supleant/ 
imputernicit (mandat) 

17. Municipiul Drobeta Turnu-Severin Mihaela Vatuiu Membru supleant 

18. Municipiul Ramnicu-Valcea Mirela Turcu Membru supleant 

19. Primaria Horezu (reprezentant AOR) Nicolae Sardarescu Membru titular 

20. Primaria Vaideeni 

Primaria Polovragi 

Achim Daniel Baluta 

Gheorghe Epure 

Membru supleant 

Membru titular 

21. ICMET Craiova Ioan Iordache Membru titular 

22. Universitatea din Craiova Leonardo Geo Manescu Membru titular 

23. Asociatia Transfrontaliera Equilibrum 
Environment 

Gabriel Catalin Vlăduț  Membru supleant 

24. Asociatia Grup de Actiune Locala „La noi in 
sat” 

Nicusor Bogdan Stoica Imputernicit  

25. Asociatia de consultanta si consiliere 
economico-sociala Oltenia - ACCES 

Raluca Maria Dumitrache Membru supleant 

26. Asociatia Federatia Patronatelor din 
Regiunea Oltenia F-PRO 

Valentin Cristea 

Radu Alexandru Zlatianu 

Membru titular  

Membru supleant 

Participanti cu titlu consultativ 

1. Comisia Europeana Marco Migliara Participant cu rol de 
monitorizare si consultativ 

2. Comisia Europeana Daciana Crastiu Participant cu rol de 
monitorizare si consultativ 

3. Comisia Europeana Roxana Laiu Participant cu rol de 
monitorizare si consultativ 

4. Comisia Europeana Mariana Iusco Participant cu rol de 
monitorizare si consultativ 

Observatori 

1. Autoritatea de Management pentru Planul 
Național Strategic - MADR 

Alecsandra Rusu Observator titular 

2. Autoritatea de Management pentru 
Programul Transport - MTI 

Cosmin Păunescu Observator titular 

3. Biroul Regional pentru Cooperare 
Transfrontaliera Calarasi 

Florian Virgil Hodorog Observator supleant 

4. Biroul Regional pentru Cooperare 
Transfrontaliera Timisoara 

Anca Lolescu Observator titular 

5. Directia Generala Management Mecanism 
de Redresare si Rezilienta - MIPE 

Cristina Ristea Observator supleant 

6. Departamentul pentru evaluare integrata si 
monitorizarea programelor finantate din 
fonduri publice si europene din cadrul 
Guvernului Romaniei 

Andrei Petică  Observator supleant 
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Nr. crt. Entitatea reprezentată 
 

Participant 

Calitatea în CM (membru 
titular/ membru supleant/ 
imputernicit (mandat) 

7. Curtea de Conturi - Autoritatea de Audit Aurel Loghin Observator supleant 

8. Autoritatea de Management pentru 
Programul Asistenta Tehnica 2021-2027 - 
MIPE 

Mihaela Saragea Observator titular 

9. Ministerul Culturii Cristina Mirela Nedelcu Observator titular 

10. Ministerul Finantelor-Serviciul de 
Inspectie Fonduri Europene 

Roxana Balanica 

Florin Ovidiu Vascan 

Observator titular 

Observator supleant 

Alți invitați 

 Nr. crt. Nume  Entitatea reprezentată 

1. Marilena Alecu ADR SV Oltenia 

2. Magda Lungu ADR SV Oltenia 

3. Sorin Cosmulescu ADR SV Oltenia 

4. Irina Negoita ADR SV Oltenia 

5. Anca Barbu ADR SV Oltenia 

6. Denissa Ciucu ADR SV Oltenia 

7. Georgiana Baiasu ADR SV Oltenia 

8. Mihai Ionascu ADR SV Oltenia 

9. Cornelia Banghea ADR SV Oltenia 

10. Andrei Palamara ADR SV Oltenia 

11. Georgiana Dila Interpret 

12. Gabriel Burada ADR SV Oltenia 
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